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Protokół nr XI / 15 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 26.10.2015r. 
 
1.  Otwarcie obrad  XI  Sesji Rady Gminy Brody. 
 

O godz. 1000 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak otworzył obrady XI sesji Rady Gminy 
Brody. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 14 radnych, obecnych było 13. Radny nieobecny usprawiedliwiony  p. Roman 
Janczewski. Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 

M. Kowalski- proponuje uchwałę dot.  ustanowienia  stanowiska dokumentacyjnego o 
nazwie „Wydma nad Dużym Stawem” przenieść na sesję  listopadową.  Na komisję zaproszą  
przedstawiciela Nadleśnictwa, który dokładnie wyjaśni  treść uchwały. 
Przewodniczący Rady  prosił o przegłosowanie kto jest za wnioskiem M. Kowalskiego? 

Za - głosowało 12 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie  całego porządku obrad. 

Za proponowanym porządkiem obrad wraz z powyższą zmianą głosowało 12 radnych,  
1 osoba wstrzymała się od głosu. 

2.  Przyjęcie protokołu  z  X sesji. 
 
Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji 

M. Kowalski  - skargę na sołtysa Marianki złożyła  p. Postek a nie p. Tyrakowska. 

Przewodniczący Rady prosił o głosowanie, kto jest za przyjęciem protokołu. 
Radni jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
 
3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym, oraz 
     realizacji   wniosków komisji. 
 
Radni otrzymali w materiałach sesyjnych informację oraz stan realizacji wniosków komisji. 
Jeżeli są pytania, to Wójt na nie odpowie. 

R. Łyczakowski  

-  18.09.2015r. Wójt spotkał się z radnym powiatowym w sprawie inwestycji na drogach, co z   
    tego wynikło?  Wyborcy upominają się o drogę Koło – Kumiałtowice. 
-  9.10.2015r. w Lubsku odbyło się spotkanie z W-ce Marszałkiem Wojew. Stanisławem 
   Tomczyszynem w spr. podsumowania PO Ryby 2007 – 2013., czy gmina miała z tego  
    korzyści? 

Wójt   
- spotkanie z p. E. Bojko było spotkaniem intencyjnym. Starosta wcześniej wysłał pisma do 
urzędów z propozycją partycypacji w kosztach remontów dróg. Wiąże się to z  kosztami. 
Jeżeli Starosta będzie chciał realizować remont drogi to w pierwszej kolejności będziemy 
chcieli by zrobiono drogę Brody – Tuplice.  
Jeżeli Starostwo zgłosi projekt na remont naszej drogi, to gmina straci możliwość ubiegania  
się o środki na remonty dróg gminnych. 
-  z programu PO Ryby – otrzymaliśmy środki na remont Urzędu Gminy,  był sfinansowany 
samochód dla Policji, ścieżka do Ośrodka Edukacji Przyrodniczo- Leśnego w J. Wysokich. 
Nie tylko gmina może korzystać z tego programu ale również inne podmioty. 
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M. Tracz prosi o więcej informacji do pkt 29, 2,  
Komisja Budżetu,  wnioskowała o wystąpienie  do WIOŚ z prośbą o podanie informacji jak 
realizowane są zalecenia  pokontrolne w firmie Ekorecykling w Brożku.  

Wójt  

– 20 października 2015r. w Urzędzie Marszałkowskim  uczestniczył w konsultacjach do 
zmiany Planu Zagospodarowania Przestrzennego Woj. Lub. Zarząd Województwa przystąpił 
do zmian. Gminę Brody zakwalifikowano do  trzech obszarów funkcjonalnych. Było to 
spotkanie , na którym ogólnie omawiano te tematy, ponieważ jest to nowość. Planuje się 
jeszcze kolejne spotkania.  
-   14.09.2015r. odbyło się spotkanie kierownictwa Urzędu Gminy  w sprawie reorganizacji  
Urzędu w związku z likwidacją ZGKiM. Omówiono kształt zakładu po likwidacji. Jest to 
proces powolny, Wójt będzie informował radnych na bieżąco. 
-   to nie były wnioski komisji z października, lecz z września. 
W informacji we wrześniu nadmienił, że były dwa spotkania , pierwsze odbyło się w RDOŚ, 
spotkał się tam z Dyrektorem,  drugie spotkanie 7.09.2015r.z p. Marią Szabłowską.  
8.09.2015r. wysłał do Lubuskiego Urzędu Ochrony Środowiska pismo prosił o udzielenie 
odpowiedzi na kilka pytań. 
7.10.2015r. otrzymał odpowiedź z WIOŚ (  pisma w załączeniu) . 
Informacji o realizacji wniosków nie było ponieważ jego działania  wyprzedziły wnioski 
komisji. 

M. Maszkowski prosi o wyjaśnienie pkt. 7, 9, 18. czy rozmawiano o bankomacie. 

Wójt – 18 września spotkał się z  Dyrektorem Oddziału WBK , który prowadzi nasze rachunki 
bankowe. Była zmiana  dyrektora , w związku z tym Wójt chciał negocjować o utrzymaniu 
dotychczasowych przywilejów.. Pozostajemy na dotychczasowych warunkach. 
Zainstalowanie bankomatu zależy od  ilości operacji. Jeżeli nie będzie 10 tys. operacji to 
gmina musiałaby dopłacać.  
- pkt. 18  - 13 października uczestniczył w posiedzeniu Rady Powiatowej Lubuskiej Izby 
Rolniczej. Omawiano dwa tematy: umowy dzierżawy krótkoterminowe oraz skutki suszy – 
zwalczanie i działania jakie powinny być podjęte.  
- pkt. 8 w dniu 21 września odbyło się spotkanie w spr. organizacji przyszłorocznej edycji 
koncertów z cyklu „Przedsionek Raju”. Na 2016r.  są dwie koncepcje: mogą być dwa 
koncerty jak dotychczas lub w jednym dniu – gwiazda koncertowałaby tylko  w  Brodach i 
Paradyżu. 

M. Tracz – czy jest realizowana likwidacja ZGKiM, kto będzie kierownikiem referatu? 

Wójt – na chwilę obecną nie może się odnieść do personaliów, jest ogólna wizja zakładu. 
Trzeba prowadzić negocjacje z pracownikami. To kwestia czasu, od 1.01.2016r. wszystko  
będzie funkcjonować. 

M. Tracz – odnośnie pkt 15 – był odbiór  sali gimnastycznej, czy zrobiono instalację 
odgromową ?    

Wójt  - 8.10.2015r. odbył się odbiór sali.. Koszt obejmował  zainstalowanie odgromników 
tylko na sali    Na budynkach szkoły nie można było instalować w ramach projektu.  
 

4. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania  radnych. 

Wójt odczytał interpelację dot. remontu budynku przedszkola w Bieczu, oraz udzieloną 
odpowiedź .W budżecie na 2016r. Wójt planuje zabezpieczyć kwotę na opracowanie 
dokumentacji budowlanej i kosztorysu remontu tego budynku. Obecnie jesteśmy na etapie 
rozeznania cenowego firmy która podjęła by się zrobić taką dokumentację.                  
Jeżeli znajdzie się firma, która zrobi to za realną kwotę, to  w listopadzie dokona się zmian 
do budżetu, by zarezerwować te środki jeszcze w tym roku, a nie w przyszłym. 
W tym roku jeszcze chcemy przesunąć środki na remont dachu w Bieczu i wykonać go. 
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5. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach  

     podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady  

- 12.10.2015  uczestniczył w posiedzeniu komisji Oświaty 
- 15.10.2015r. był obecny na spotkaniu komisji Mienia   Komunalnego 
- 16.10.2015r. był na spotkaniu komisji Budżetu- 
- 19.10.2015r. w Urzędzie Gminy  ustalił porządek obrad sesji 

M. Tracz – czy wpłynęła informacja o przepływie informacji i o przetargu. 

Radca prawny -  informację o przetargu przekazał na piśmie natomiast o przepływie 
informacji przekaże teraz.   - ustawa dot. dostępu do informacji nie daje przywilejów dla 
radnych, radny nie musi tylko wskazywać celu informacji,  interesu co do żądanej informacji. 
Nie jest praktykowane wydawanie informacji natychmiastowej na żądanie radnego. Radny 
składa wniosek  o  uzyskanie informacji publicznej i uzyskuje odpowiedź w terminie 
przewidzianym przez ustawę.  
Ustawy określają źródła prawa wg którego polecenie ustne może pracodawca wydawać. 
Pracownik powinien je wykonać, chyba, że są niezgodne z prawem. Prawdopodobnie w tej 
sytuacji chodziło o polecenie służbowe. 

M. Tracz – jeżeli radny wystąpił jako komisja o wysłanie pisma do RDOŚ, czy musi  
wypełniać wniosek o dostęp do informacji publicznej ?  
Radny zwrócił się do pracownika o udzielenie takiej informacji. On skierował się do pani 
Sekretarz, która jest jego podwładną. Pani sekretarz mu oświadczyła, że nie otrzyma takiej 
informacji, bo Wójt zarządzeniem zabronił przekazywania takiej informacji. 

Radca prawny – to kwestia procedur wewnętrznych. Ta informacja powinna być 
przekazana, ale nie ma obowiązku  udzielenia informacji  w trybie natychmiastowym.  

M. Rudnicki – radca sugeruje dopracowanie procedur. Jest komisja statutowa, która 
opracuje propozycje zmian  w statucie dot. wymiany informacji  pomiędzy pracownikami 
Urzędu a radą. Propozycje zostaną przedstawione radzie. 

Przewodniczący Rady – komisja wystąpiła z takim wnioskiem    .Pozostałe komisje  zostały 
zapoznane z  odpowiedzią WIOŚ. To samo Wójt odczytał na dzisiejszej sesji. 
Pewne rzeczy zostaną przepracowane przez komisję statutową, które radca zaopiniuje. 

M. Tracz – komisja Budżetu miała spotkanie 16.10.2015r.. Przewodniczący przedstawił 
wnioski wypracowane przez komisję. 
Przewodniczący Rady – proponuje, by projektem uchwały intencyjnej zajęły się komisje. 
Umarzanie IV raty podatku  leży w gestii Wójta. 

Wójt – z treści pisma nie wynika, że Wójt jest zobowiązany do  zwolnienia z raty podatku 
tylko proszą o rozważenie możliwości  udzielenia pomocy rolnikom w postaci ulgi w podatku 
rolnym. W dniu 15 listopada upływa termin wpłaty podatku i dopiero po tym terminie Wójt 
może rozpatrywać wnioski. 
Wójt prosił Przewodniczącego komisji Budżetu,  by ustalał z nim  terminy posiedzeń komisji . 

M. Tracz – przekazał informację w Biurze Rady, jeżeli Wójtowi termin nie odpowiadał to mógł 
zadzwonić lub upoważnić inną osobę do uczestniczenia w komisji. 

Przewodniczący Rady – na umorzenie IV raty podatku rolnicy mają prawo złożyć wniosek 
do Wójta. Jeżeli IV rata będzie  umorzona to zmniejszy się dochód. 
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Wójt – była komisja do szacowania szkód, która kwalifikowała rolników do odszkodowań. 
Każdy ma prawo do informacji, ale na pisemny wniosek, radni nie są inni, niż pozostali 
mieszkańcy. To nie tak, że poszczególni radni przychodzą i  wydają polecenia pracownikom 
urzędu. Pracownicy podlegają Wójtowi,  a nie radnym.  

L. Kossak – radca prawny przygotował informację, w której wyjaśnił sprawę.  

M. Kowalski – komisja Mienia Komunalnego miała posiedzenie 15.10.2015r.  
Przewodniczący zapoznał zebranych z wnioskami komisji. 

R. Łyczakowski – odczytał wnioski komisji Oświaty, która obradowała 12.10.2015r. 

Przewodniczący Rady –poinformował, że na sesję zaprosił radnego powiatu, który ze 
względu na pilny wyjazd do Żar może się spóźnić lub nie będzie mógł uczestniczyć w 
dzisiejszej sesji. 

M. Rudnicki – przewodniczący Klubu Radnych „ Lepsza Gmina Brody-Lepsze Lubuskie” 
poinformował, ze w skład klubu wszedł radny Ryszard Łyczakowski 
W dniu 21.09.2015r członkowie Klubu Radnych spotkali się i ustalili priorytety inwestycyjne . 
Swoje propozycje ogłoszą  w internecie.  
 
6. Informacja o realizacji zadań oświatowych  za rok szkolny 2014/2015. 
 
Radni w materiałach sesyjnych otrzymali informacje  z realizacji zadań Zespołu Szkół, 
Przedszkola oraz Biblioteki. 
Informacje były analizowane przez Komisję Oświaty.  
Radni nie zgłaszali pytań. 

7. Informacja dot. realizacji wypoczynku letniego. 
 
Przewodniczący Rady – informacje z Biblioteki i  Orlika radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych. 
To co organizowały Stowarzyszenia  przedstawione  zostanie w 2016r. ponieważ oni 
rozliczają się na koniec roku. 

M. Tracz – dlaczego nie było dziecińców jak w minionych latach. Były tylko w wybranych 
miejscowościach, ze stratą dla pozostałych.  

Wójt – nie wróci forma dziecińców jaka była dotychczas, nie zezwalają na to przepisy prawa. 
Nie ma możliwości  prawnych zorganizowania takiego wypoczynku. Są pewne warunki 
określone przez SANEPiD, Kuratorium, oraz inne instytucje, których nie możemy spełnić. 
Nikt nie będzie łamał prawa i brał na siebie odpowiedzialność. 
W tym roku był ogłoszony konkurs . Zgłosiły  się dwa  Stowarzyszenia, które zorganizowały 
wypoczynek na terenie naszej gminy. 
 
8. Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych. 
 
Przewodniczący Rady  odczytał informację dot. złożenia oświadczeń majątkowych przez 
radnych , oraz  pracowników Urzędu. 
 
9. Realizacja inwestycji gminnych. 
 
Z-ca Wójta omówił realizację głównych inwestycji. Największą inwestycją był remont sali 
gimnastycznej. Roboty zostały odebrane, sala jest oddana do użytku. Jesteśmy na etapie 
zmiany projektu  budowy wodociągowej i kanalizacyjnej w Datyniu. Do realizacji tego 
przymierzymy się w 2016r. 
Mamy umowę na wykonanie projektu na ul. Wolności.  
Została zakończona budowa świetlicy w Janiszowicach.  
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W trakcie remontu jest ORLIK. Jest ogłoszony konkurs na modernizację bazy oświatowej, 
może uda się wykonać nawierzchnię. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów na dzierżawę gruntu 
     Do  projektu uchwały nie było pytań. 
     Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
     Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 ) 

c/ zarządzenia wyborów sołtysa w miejscowości Janiszowice 
    Ustalono, że w terminie do dnia 15.11.2015r. należy przeprowadzić wybory . 
    Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
    Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 ) 

 d/ zmian w budżecie na 2015r 
     Propozycje zmian przedstawiła pani Skarbnik. Prosiła o poprawienie na istniejących 
     materiałach w § 1  pkt 2 lit a - dopisać 2.500zł. natomiast w wydatkach majątkowych  
     zmniejszyć o tę kwotę. 
     Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
    Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 ) 

11.  Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący Rady spytał kto zgłasza interpelacje? 
Interpelacji nie zgłaszano.. 
Zapytania zgłaszają radni: M. Maszkowski, M. Tracz, M. Rudnicki, M. Kowalski. 
Przewodniczący Rady udzielił głosu poszczególnym radnym. 

M. Maszkowski -  czy rozpoczął się remont dachu w świetlicy w Bieczu, jakie będzie 
nakrycie dachu ? 

Z-ca Wójta – nakrycie dachu będzie takie  jak było wcześniej czyli pokrycie papą, prace już 
rozpoczęto. 

M.  Tracz – wyrok w sprawie zarządzenia zastępczego podobno jest , słyszał, że Sąd to 
uchylił – dlaczego?, jaka była podstawa, uzasadnienie? 

Wójt  nie ma takiej informacji, nie otrzymał żadnego pisma, ponieważ gmina nie jest stroną w 
postępowaniu. Z tego co wie, sąd wysłał postanowienie do Wojewody. 

M. Tracz  
– chodzi o samą formę  zapisu zamiast „ ma Wojewoda przystąpić” będzie „Wojewoda ma to  
   zrobić” 
- droga Kumiałtowice – Węgliny – była możliwość wyremontowania jej, gmina miała  
   współfinansować, czy gmina dołoży się do remontu? 
-  odnośnie unieważnienia przetargu Wójt wyznaczył datę podpisania aktu notarialnego,  
   było ogłoszenie 17.08.2015r. jednak kwota wadium nie wpłynęła. 
- czy były prowadzone rozmowy z osobami, które zgłosiły się jako opiekunowie na  
   przewozach szkolnych, czy były prowadzone rozmowy w innych latach?  

Wójt  
-   droga Kumiałtowice -  Węgliny - musimy brać  pod uwagę natężenie ruchu.  
    Inwestycje na drogach powiatowych zawsze były w 100%  finansowane przez powiat.  
    My nie musimy partycypować. Do remontu naszych dróg nam nikt nie dopłaca. 
    Powinniśmy się martwić realizacją naszych zadań.  Takiej propozycji od Powiatu nie było. 
-  odnośnie podpisania aktu notarialnego – sprawę wyjaśnił na piśmie radca prawny i  
    przekazał przewodniczącemu rady, który może  odczytać treść wyjaśnienia. 
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-  z osobami na przewozy szkolne odbyło się spotkanie z Dyrektor szkoły i Panią Sekretarz 
   Rozpatrzono wszystkie podania. Niektóre osoby nie zostały zakwalifikowane  przez Biuro 
   Pracy, ponieważ było to zatrudnienie w ramach programu 50+. 

Przewodniczący Rady –  prosił radcę prawnego o zapoznanie radnych w skrócie. 

Radca prawny – omówił treść odpowiedzi ( cała odpowiedź jest załączona do protokołu). 

M. Tracz – dostęp do radcy prawnego jest tylko w czwartki, czy można korespondować z 
nim w formie telefonicznej? Czy kontakt może być o każdej porze?  

Radca prawny – to kwestia techniczna, należy o tym porozmawiać i uzgodnić. 

M. Rudnicki  
- czy ustalono termin podpisania porozumienia   pomiędzy Gminą Brody, a KPS Skra 
  Belchatow  dot działania . „Akademi siatkówki „ 
- na odcinku ścieżki rowerowej w kierunku Lubska  naprawiono nawierzchnię, z czego wzięto 
  środki ? można zasięgnąć informacji i pomyśleć o naprawie naszej ścieżki. 

Wójt 

-  w dniu 28.10.2015r. o godz. 900 będzie podpisane porozumienie  
-  część tej ścieżki jest po stronie gminy Brody. W piątek odbył się przegląd pogwarancyjny , 
wszystkie miejsca do poprawienia zostały uwzględnione. Systematycznie będą naprawiane.  
Jest to uzupełnienie powykonawcze, bez dodatkowych środków,  w ramach rękojmy, 
gwarancji. 

M. Kowalski – na spotkaniu mieszkańców w Jeziorach Wysokich  mieszkaniec zgłosił 
wniosek o uzupełnienie oświetlenia ( od K. Lecyka  w kierunku „Lajpy” ) 
Na to potrzebna jest dokumentacja, na razie nie mamy na to środków. 
Czy może  dać odpowiedź mieszkańcom, że  zostanie to zrobione w latach 2018 -2019. 

Wójt powiedział na zebraniu, że nie chce składać obietnic kiedy to będzie zrobione. Na 
terenie gminy jest wiele takich punktów. Musimy przyjrzeć się tym dodatkowym punktom i 
ustalić realny program.  
 

12.  Wolne wnioski.    

 

Wójt poinformował, że na remont sali gimnastycznej wydaliśmy 413,069 zł., czyli poniżej 
zakładanego planu, z tego dotacja będzie wynosić ok 33%. 
Pojawiła się plotka, że korespondencja dla radnych, Przewodniczącego rady  jest otwierana 
przez pracowników  Urzędu. Zadał pytanie, kto z radnych stwierdził, że jego korespondencja 
jest otwierana przez pracowników Urzędu Gminy? 

Przewodniczący Rady – nie wiadomo, czy to napisali radni. Nikt z nim na ten temat nie 
rozmawiał, a napisano, że jego korespondencja jest otwierana. On takiej informacji nie 
udzielał. 

Wójt uważa, że jeżeli ktoś tak sądzi, to powinien zgłosić to na Policji, ponieważ jest to 
przestępstwo. 
Wójt zwrócił się do radnego M. Tracza z pytaniem kto go upoważnił do występowania do 

instytucji  w imieniu Rady pismem  opieczętowanym  pieczątką Rady, podpisanym 

Przewodniczący  Rady Gminy. Sprawa dotyczy następującej kwestii: 

W dniu 4.08.2014r. odbyła się sesja nadzwyczajna, której tematem było uchylenie uchwały 

XXVI/205/13 dot. zbycia nieruchomości w obrębie  J.Wysokich. W głosowaniu jawnym  6 

było za,  6 przeciw, 1 wstrzymał się od głosu. W związku z czym Rada podtrzymała  swoją 

wolę na zbycie nieruchomości. W dniu 22.08.2013r. p. M. Tracz wystąpił z pismem  

opieczętowanym pieczątką Rady Gminy  i Przewodniczącego  M. Tracza bez upoważnienia 
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Rady  wystąpił do Ministra Spraw Wewnętrznych z wnioskiem o niewydaniu zezwolenia na 

zbycie nieruchomości   

W sentencji tego pisma przedstawia się osobę Wójta jako winowajcę natomiast nie 

wspomniał , że tej kwestii dotyczyły dwa głosowania Rady. Pismo to nie było zarejestrowane 

w spisie spraw w Urzędzie i nie ma go w archiwum korespondencji Rady. 

Czyli jak gdyby było to prywatne pismo, ale użyto do tego pieczątek Rady Gminy, nie mając 

stosowanego upoważnienia. Jeżeli p. M. Tracz toczy prywatne wojny to nie należy do tego 

celu nadużywać autorytetu Rady.  

 

13.  Zamknięcie obrad Sesji.       

Przewodniczący Rady p. Leszek Kossak o godz. 1150  zamknął obrady XI Sesji Rady Gminy 

Brody. 

 
Protokołowała 

Mirosława Dudziak. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


